
Jaarverslag LTO Noord afdeling West-Friesland 2022 

LTO Noord afdeling West-Friesland 
De afdeling West-Friesland behartigt de belangen van haar leden op gemeentelijk, (sub)regionaal, provinciaal, 
thematisch en sectoraal niveau. Hierbij staat het realiseren van een (economisch) duurzame agrarische 
bedrijfsontwikkeling centraal.  
Het aantal bedrijfsleden van de afdeling bedroeg aan het eind van het verslagjaar 397 op een totaal van 619  
leden. Er is sprake van een teruglopend ledenaantal, dit heeft vooral te maken met bedrijfsbeëindiging. 

Bestuurssamenstelling 
Het afdelingsbestuur geeft de belangenbehartiging vorm door ook de leden te betrekken bij probleemoplossing 
van zaken die spelen in het gebied. Dit gebeurt door bij actuele zaken/problemen te werken met tijdelijke 
projectgroepen.  
Er zijn afgelopen jaren stappen gezet naar een nieuwe vorm van het afdelingsbestuur. Het nieuwe bestuur wordt 
ingedeeld naar de thema’s Ruimtelijke Ordening, Bodem & Water, Fauna & Natuur en Markt & Maatschappij.  
Er blijven vaste aanspreekpunten in de gemeenten voor de leden en vertegenwoordigers kunnen zo nodig 
aansluiten bij het afdelingsbestuur en de gemeenteoverleggen. Ook is er aandacht voor aansluiting bij de 
sectoren. Er wordt nog gezocht naar kandidaten voor invulling van alle bestuursfuncties. Aandachtspunt blijft om 
leden meer te betrekken bij het afdelingswerk.  

• Trude Buysman - voorzitter/RO/Water/Stede Broec
• Joeri Ham - Drechterland/Veehouderij
• Kees Nieuweboer - Opmeer/Faunazaken
• Dick Smal – Koggenland
• Cees Klaver - Koggenland
• Frits ter Hofstede - Fruitteelt
• Meindert Jan Botman - Vollegrondsgroenteteelt
• Elles Zuurbier – Markt & Maatschappij
• Maurice Reus - Bloembollen
• Roel Bakker - Vollegrondsgroenteteelt/bloembollen
• K. Mienis - penningmeester
• M. van Diesen - secretaris

Ledenbijeenkomsten 
In verband met de coronamaatregelen konden fysieke bijeenkomsten in het begin van het jaar niet worden 
georganiseerd of - rekening houdend met de afstandscriteria - met minder aanwezigen.  
De volgende ledenbijeenkomsten werden het afgelopen verslagjaar gehouden: 
- De jaarvergadering op 10 november 2021 werd gehouden bij Mol Freesia in Nibbixwoud. Dit bedrijf is op weg

naar 100% energieneutraal ondernemen. Tijdens de vergadering werd afscheid genomen van voorzitter
Arie Schouten, hij ontving een zilveren speld.

- Er werd een busreis georganiseerd naar de Floriade op 16 juni. Zo’n 45 personen maakten gebruik van dit
aanbod en hadden een gezellige dag.

- Op 27 juli werd een ledenavond over stikstofzaken georganiseerd in De Dres. Themahouder Ruimtelijke
Ordening Noord-Holland, Jack Rijlaarsdam, gaf uitleg over de plannen van het kabinet en het standpunt van
LTO (Noord).

- Voor agrarisch ondernemers uit het Grootslag werd op 3 november een bijeenkomst georganiseerd over
energie-oplossingen. Centraal stond het onderzoeken en evt. uitwerken van ideeën om de energie beter
onderling te verdelen.

- In verschillende gemeenten (o.a. Koggenland, Stede Broec en Drechterland) werd gezamenlijk met het
Centrum voor Criminaliteitspreventie en Veiligheid en Meld Misdaad Anoniem een voorlichtingsavond over
criminaliteit in het buitengebied georganiseerd.

➢ In januari en mei 2022 is een nieuwsbrief voor de leden uitgegeven.
➢ Het bestuur heeft besloten niet meer met een stand/banners deel te nemen aan de Vaktentoonstelling in

Zwaagdijk. In plaats daarvan wordt de Vaktentoonstelling blijvend gesteund door lidmaatschap van de Club
van 100. Hiermee dragen we bij aan het succes en de ontwikkeling van de Vaktentoonstelling.

Bijlage 2



 - 2 - 

Landbouwvisie West-Friesland  
De landbouwvisie voor West-Friesland is in februari 2012 gereedgekomen. Deze visie wordt ingezet om het 
standpunt van de afdeling uit te dragen naar gemeenten, provincie en derden. De visie dient ook voor 
afstemming van het eigen beleid en inbreng in de Greenport Noord-Holland Noord. Het afdelingsbestuur heeft in 
etappes zaken uit het uitvoeringsprogramma van de landbouwvisie opgepakt. De volgende aandachtspunten zijn 
sinds 2012 opgepakt: 
• In 2012 is de visie breed verspreid en is de inhoud toegelicht bij de gemeenten in het werkgebied en andere 

relaties. De landbouwvisie is de basis van de inbreng vanuit de agrarische sector in de nieuwe bestemmings-
plannen landelijk gebied.  

• Er is een ledenavond georganiseerd over zaken op bouwblokniveau (grootte bouwblok, landschappelijke 
inpassing gebouwen e.d.). Dit was een van de actiepunten uit de visie. 

• De afdeling kan zaken die voor de agrarische sector van belang zijn toelichten tijdens vergaderingen van het 
regio-overleg VVRE (Verkeer & Vervoer, Volkshuisvesting, Ruimtelijke ordening en Economie) van de 7 West-
Friese gemeenten.  

• Samenwerking met onderwijsinstellingen. Theorie en praktijk lopen uit elkaar, de innovaties op de bedrijven 
gaan door. Onder de aandacht van Clusius College en AgriTech Campus zijn zaken als het vergroten van de 
instroom op ‘groen’ onderwijs en het verbeteren van de aansluiting op de praktijk gebracht.  

• Imago.  
o Om specifieke doelgroepen te informeren over diverse aspecten van de agrarische sector zijn scenario’s 

voor korte filmpjes uitgewerkt. Deze films zullen worden gebruikt om bijv. gemeentebestuurders te 
informeren over de diverse sectoren en scholieren te stimuleren te kiezen voor agrarisch onderwijs. 
Door middel van de film hopen we de hoogstaande technologie op de bedrijven en de daarbij passende 
omvang van het bedrijf onder de aandacht te brengen van de diverse bestuurders. Scholieren proberen we 
duidelijk te maken dat er op de bedrijven diverse soorten banen zijn, van technisch tot ICT, van handwerk 
tot administratie. Een film over de bloembollenteelt is in 2016 gereed gekomen. Er zijn filmpjes over de 
melkveehouderij beschikbaar (bestaand materiaal) en in 2020 is een film over de fruitteelt gemaakt 
(gezamenlijk met NFO). Er wordt gewerkt aan een plan voor een film over de vollegrondsgroenteteelt. 

o Er is een Facebookpagina voor de afdeling West-Friesland. Op deze pagina wordt informatie uit het 
gebied, over bijeenkomsten en sectorinformatie gedeeld.  
 

De eerste stappen voor het herijken van de landbouwvisie zijn gezet. In 2022 is gewerkt aan een projectplan 
voor een update van de visie. In 2023 zal middels input vanuit de diverse sectoren een nieuwe visie worden 
vormgegeven. 
 
Water 
 

Zoutwateropslag Andijk PWN 
PWN produceert in Andijk drinkwater uit IJsselmeer-water. In 2022 werd een plan ter inzage gezegd voor de 
ondergrondse opslag van een zoute reststroom die ontstaat bij deze productie. Dit restproduct wordt opgeslagen 
in de ondergrond van de drinkwater-productielocatie Andijk. De injectie zal plaatsvinden in een bodemlaag op 
een diepte tussen 200 en 250 meter beneden maaiveld. 
LTO Noord maakt zich vooral zorgen over de eventuele zoute kwel die kan ontstaan en over de bestaande zoute 
kwel die zouter zou kunnen worden in dit gebied. Ook wordt er door de tuinders in dit gebied veel gedaan aan de 
energietransitie door warmte- en koudeopslag te realiseren. Deze zitten vaak op dezelfde diepte. We zijn bang 
dat men in dit gebied in de toekomst niet meer mag boren.  
Er is een zienswijze ingediend waarin wordt gevraagd om een nulmeting en monitoring van het zoutgehalte in de 
sloten. Ook willen we dat de agrariërs in het gebied mogen blijven boren voor de warmte- en koudeopslag. 
Daarnaast is een toezegging gevraagd dat als er schade komt deze ook betaald wordt en niet na eindeloze 
procedures. 
 

Wateroverlast juni 2021 
Op 18 juni viel er ’s avonds een ongekende hoeveelheid neerslag in Noord-Holland. Lokaal viel in 36 uur tussen 
de 100 en 200 mm. De buien leidden tot wateroverlast. LTO Noord is kritisch over de aanpak door het 
hoogheemraadschap van de wateroverlast. Veel agrariërs kwamen in de problemen en zijn massaal bijgesprongen 
met pompen. De kritiek is gericht op de stand en het beheer van met name de bergingsgebieden, de 
bereikbaarheid van de gebiedsbeheerders van HHNK en het tijdig handelen en anticiperen op de zware buien.  
De zaak is door het hoogheemraadschap geëvalueerd, gekeken is naar het technisch functioneren van het 
watersysteem, het optreden van de crisisbeheersingsorganisatie en de effectiviteit van de crisiscommunicatie en 
de bereikbaarheid van het hoogheemraadschap.  
In mei 2022 vonden twee bijeenkomsten plaats over vervolgafspraken m.b.t. wateroverlast. Agrariërs konden 
tijdens de bijeenkomsten meedenken over verbeteringen. In november vindt nog een afsluitende bijeenkomst 
plaats: 'Op weg naar ‘samenredzaamheid’ bij extreme neerslag'. 
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Wieringerhoek 
Rijkswaterstaat voert een verkenning uit in de Wieringerhoek, het gebied tussen Enkhuizen tot het Amstelmeer, 
grenzend aan het IJsselmeer en de Waddenzee. Rijkswaterstaat heeft vanuit de Programmatische Aanpak Grote 
Wateren de opdracht om de ecologische kwaliteit van dit gebied te versterken. Daarbij is er bijzondere aandacht 
voor de uitbreiding en verbetering van leefgebieden voor vogels en vissen. Rijkswaterstaat verkent samen met 
gebiedspartijen de mogelijkheden om de natuur een impuls te geven en te combineren met recreatie en toerisme, 
de energietransitie en de zoetwaterwinning bij Andijk voor de landbouw en drinkwater.  
Door LTO Noord zijn diverse bijeenkomsten (ontwerpateliers) bijgewoond. Aangegeven is het belang van 
voldoende zoetwater voor de landbouw, ook wil de sector geen land kwijtraken. 
LTO Noord heeft in 2020 een zienswijze ingediend op de startbeslissing Wieringerhoek. In deze zienswijze 
hebben wij onze zorgen kenbaar gemaakt (bijv. ten aanzien van waterpeil, verzilting, het gebruik van de hevels 
voor akkerbouw, ganzenoverlast/-beheer) en alternatieven aangereikt. 
De plannen zijn ondertussen meer uitgewerkt, deels zeer bedreigend voor de toekomst van de agrarische 
sector (Wieringermeer). De zorgen gaan in essentie om de instandhouding van voldoende zoetwater, het 
voorkomen van nog meer schade door ganzen en de instandhouding van het huidige landbouwareaal. Positief 
element in de plannen is het voornemen om de zoutindringing bij de sluizen sterk te verminderen.  
 

Wateraan- en afvoer polder De Drieban   
Met een werkgroep is gekeken naar oplossingen voor knelpunten in de wateraan- en -afvoer in de polder de 
Drieban. De capaciteit van de watergangen in het historische landschap van de polder is ontoereikend voor 
verdere groei van fruitteelt met als gevolg wateroverlast bij piekbuien en watertekort bij besproeiing. Samen met 
LTO Noord-leden, tevens gebiedskenners, die soms de problemen aan den lijve ondervinden, is nagedacht over 
oplossingen met de specialisten van HHNK om toekomstige wateroverlast in polder De Drieban te beperken. 
Het watersysteem in de polder is met verbeterde data doorgerekend (watersysteemanalyse), uit de analyse is 
gebleken dat verbeteringen mogelijk zijn door: beheerknelpunten bij een aantal bestaande duikers weg te nemen, 
aanleg en automatisering van twee stuwen en installatie van een gebiedsregeling in polder De Drieban. 
De werkzaamheden zijn in 2022 uitgevoerd. 
 

Versterking Markermeerdijk 
De Markermeerdijk tussen Hoorn en Amsterdam is afgekeurd en voldoet niet aan de veiligheidseisen om het 
water te keren. Het grootste deel van de dijk is niet stabiel genoeg en op enkele gedeeltes niet hoog genoeg.  
De Alliantie Markermeerdijken versterkt ruim 33 kilometer Markermeerdijken tussen Hoorn en Durgerdam. 
We volgen de werkzaamheden en de evt. effecten voor de sector. 
 

Waterprogramma 2022-2027 HHNK 
Het hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier heeft eind 2021 het Waterprogramma 2022-2027 
vastgesteld. Klimatologisch, ecologisch, technologisch en maatschappelijk verandert er veel. Het maatschappelijk 
belang van water neemt steeds verder toe door klimaatverandering, drukte in de fysieke leefomgeving en 
toenemend watergebruik. Daardoor is er ook steeds meer aandacht en belang bij het waterbeheer. HHNK 
verwacht de komende jaren in gesprek te blijven met de omgeving over hoe het waterbeheer toekomstbestendig 
te houden. Ook wil het waterschap middels het waterbeheer bijdragen aan maatschappelijke opgaven zoals 
biodiversiteitsherstel en de energietransitie.  
LTO Noord heeft in 2021 een zienswijze ingediend op het ontwerp Waterprogramma. Hierin is o.a. aandacht 
gevraagd voor: 
- een goed watersysteem met een op het grondgebruik afgestemd peilbeheer en ruim voldoende zoetwater bij 

droogte en voldoende afvoer in tijden van overlast. 
- voorkomen van wateroverlast, o.a. door verbetering van het watersysteem. 
- verdere samenwerking in het Deltaplan Agrarisch Waterbeheer (o.a. waterberging vergroten door 

bodemverbetering). 
- werken aan oplossingen voor de dreiging van toenemende verzilting, o.a. door onderzoeken van kansen voor 

zoetwateropslag. 
 

Via het 'Landbouwportaal Noord-Holland' worden ondernemers geïnformeerd over diverse erf-en bodem-
gerelateerde thema’s in de bedrijfsvoering in relatie tot het watersysteem en kunnen subsidiemaatregelen 
eenvoudig aangevraagd worden. Vanaf 7 juni 2022 is de nieuwe subsidieverordening opengesteld voor 
bovenwettelijke maatregelen ten gunste van de bodem- en waterkwaliteit. Deze periode loopt tot en met 
december 2023. 
 
Ruimtelijke ordening en Milieu 
 

Gemeentelijke belangenbehartiging 
Gemeenten hebben een eigen speelruimte voor beleid op terreinen die voor agrariërs van belang zijn.  
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Vanuit de afdeling vinden jaarlijks gesprekken plaats met de gemeenten in West-Friesland met als doel 
knelpunten ten aanzien van de ruimte om te kunnen ondernemen voor agrarische ondernemers onder de 
aandacht te brengen. Denk hierbij o.a. aan de grootte van de bouwkavels, huisvesting seizoenarbeiders.  
 
Stikstof 
De afdeling bezocht in juli met agrariërs uit het gebied alle gemeenten in verband met het stikstofbeleid van het 
kabinet. Er werd aandacht gevraagd voor de gevolgen voor de agrarische bedrijven en hun gezinnen. 
Ook werd de gemeenten gevraagd een brief te sturen aan het kabinet om hen te vragen het stikstofbeleid aan te 
passen, met daarbij de oproep om samen te werken met de agrarische sector. 
 
Plannen gemeenten 

De volgende reacties zijn in het verslagjaar verzonden: 
 
Verkeersbesluit Drechterland 
Er is in februari een zienswijze ingediend ten aanzien van het ‘Voorgenomen verkeersbesluit geslotenverklaring 
voor vrachtauto’s op delen van de wegen Boekert in Oosterblokker, Dr. Wijtemalaan in Westwoud en de 
Nieuweweg in Hoogkarspel’. De gemeente wil doorgaand vrachtverkeer weren uit de kernen. Het verzoek is 
gedaan landbouwverkeer uit te zonderen van de geslotenverklaring. Goede alternatieven ontbreken, deze routes 
zijn nodig voor een goede en veilige doorstroming. 
We zijn het eens met de gemeente dat de ‘ringstructuur’ van provinciale wegen voldoende waarborgen biedt 
voor een veilige en snelle doorstroming van het doorgaand vrachtverkeer 
 
Gemeente Medemblik - omgevingsvergunning opslagplan Andijk 
In mei is een zienswijze ingediend bij de gemeente Medemblik ten aanzien van de Ontwerp-
omgevingsvergunning opslagplan Andijk van PWN. Meer informatie over dit plan onder ‘Water’. 
 
Gedeputeerde Staten Noord-Holland - landbouwverkeer en doortrekken parallelweg N240 
Er is (samen met afdeling Hollands Kroon) een brief gestuurd aan de gedeputeerde met betrekking tot  
het doortrekken van de parallelweg langs de Markerwaardweg (N240). Meer informatie onder ‘Verkeer’. 
 
Gemeente Stede Broec - opvanglocatie vluchtelingen Oekraïne Lutjebroek 
Er is een reactie gestuurd naar aanleiding van het voornemen van de gemeente Stede Broec om in Lutjebroek 
tijdelijke woonunits te plaatsen voor de opvang van vluchtelingen uit Oekraïne. Enerzijds is er begrip voor de 
noodzaak dat vluchtelingen opgevangen moeten worden, anderzijds bestaat het gevaar dat een nieuwe 
functie in het buitengebied de bestaande agrarische functie in de ontwikkeling gaat belemmeren. Hiervoor is 
aandacht gevraagd. 
 
Regionale Energie Strategie  
De RES 1.0 (Regionale Energie Strategie) is klaar. Dit betekent niet dat nu direct windturbines worden neergezet 
en zonneweides aangelegd. Hieraan gaat nog een uitvoerig proces van onderzoek, overleg en besluitvorming 
vooraf. In de RES 1.0 staan de zoekgebieden voor zon en windenergie ingetekend die de komende twee jaar 
verder onderzocht en uitgewerkt worden. Zoekgebieden kunnen afvallen of worden aangepast. Ook kunnen 
nieuwe zoekgebieden worden toegevoegd.  
De uiteindelijke beslissing over individuele projecten voor zonneweides en windturbines blijft lokaal geregeld via 
bestemmingsplannen en de omgevingsvergunning. Uiteindelijk beslist de gemeenteraad waar wat is toegestaan. 
In West-Friesland zijn de gemeentelijke overheden in regionaal verband plannen aan het ontwikkelen om het 
fossiele  energieverbruik terug te dringen door gebruikmaking van zoveel mogelijk zonne- en windenergie. Deze 
maatregelen gelden alleen voor de bebouwde omgeving, looptijd tot 2030.  
LTO Noord hanteert als uitgangspunt dat de energietransitie perspectief moet opleveren voor de agrarische 
bedrijven, dit kan zowel  door vermindering van het reële gebruik van energie als door marktkansen. De 
maatschappij eist steeds meer duurzaam geteelde producten.  
Voor de uitvoering van het energieprogramma heeft LTO Noord het ‘Erf van de Toekomst’ ontwikkeld dat een 
beeld schetst van de huidige en toekomstige mogelijkheden om energie te besparen dan wel zelf op te wekken. 
Ingezet wordt nu vooral op die maatregelen die op het eigen bedrijf van toepassing kunnen zijn. 
 
Levering van energie en dan vooral stroom aan derden wordt sterk bemoeilijkt door de beperkte capaciteit van 
het hoofdnet. Vergroting van het net wordt voortvarend opgepakt maar het kan wel tot 2030 duren voordat het 
overal is aangepast. Naast zonnepanelen, op daken en niet op onze gronden, wordt gedacht aan de 
mogelijkheden van kleine windmolens. Deze hebben een capaciteit van tussen de 40.000 en 60.000 kWh en 
kunnen in een aantal gevallen een mooie aanvulling zijn op het bedrijfsgebruik. 
Het provinciale en gemeentelijke beleid om deze windmolens op onze bedrijven te mogen plaatsen (bij voorkeur 
binnen het bouwblok) wordt mede met LTO Noord uitgewerkt.  
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Veilig buitengebied 
In het gehele land is echter sprake van toenemende criminaliteit in de buitengebieden, ook in Noord-Holland. 
Daarom zijn verschillende gemeenten, in samenwerking met o.a. LTO Noord en het CCV, gestart met het 
‘Programma Veilig Buitengebied’ om gezamenlijk criminaliteit aan te pakken en een veilige leef-en werkomgeving 
te creëren voor iedereen. Een voorbeeld van criminaliteit in buitengebieden is de verhuur van grote, leegstaande 
en afgelegen schuren aan criminelen. Al dan niet onder valse voorwendselen. In de schuur wordt vervolgens 
hennep geteeld of synthetische drugs geproduceerd. 
Wij werken mee aan de voorlichtingsbijeenkomsten die worden georganiseerd, dit om onze leden te 
waarschuwen over de gevaren van het verhuren aan mensen die niet precies vertellen waarvoor ze de schuur 
gaan gebruiken. Met kwalijke gevolgen als brandgevaar, ontploffing, stroom-diefstal en meewerken aan een 
criminele organisatie. 
 
Als aandachtspunten zijn vanuit LTO Noord de volgende aanbevelingen gedaan: 
• De provincie zou de ruimte-voor-ruimte regeling in stand moeten houden. Je voorkomt dan potentiële 

locaties voor dergelijke praktijken. 
• De Omgevingsdienst (vroeger milieudienst) kan ook als een bedrijf is beëindigd om de zoveel tijd nog eens 

controleren of de situatie niet gewijzigd is. 
 

Huisvesting arbeidsmigranten 
Het probleem van huisvesting van onze buitenlandse werknemers is nog steeds niet geheel opgelost. Hebben we 
het op onze bedrijven daar waar mogelijk goed voor elkaar, er zijn nog steeds gemeenten die met hun beleid 
worstelen. Het gaat dan met name over grootschalige huisvestingslocaties. Onderzoek door de WBG (Westfriese 
Bedrijven Groep) en het Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord geven aan dat het om 3.000 tot 5.000 
slaapplaatsen gaat. De WBG heeft met het project ‘Please in my backyard’, het initiatief genomen om tot 
grootschalige huisvestingsprojecten te komen, als LTO Noord afdeling hebben wij ons daarbij aangesloten. 
In West-Friesland moet nog gezamenlijk beleid worden vastgesteld, daarna moet het huisvestingsbeleid voor 
tijdelijke werknemers nog door de individuele gemeenten worden uitgewerkt. LTO Noord West-Friesland zet in 
op uniform beleid bij de zeven gemeenten. 
 
Infrastructuur 
 

Westfrisiaweg 
De aanleg van de doorstroomweg tussen het HAL- en HES-gebied is voltooid. Het tracé van de N23 
Westfrisiaweg verbindt west en oost in Noord-Holland. De N23 verbetert de doorstroming, verkeersveiligheid 
en leefbaarheid in de regio en bevordert de economische structuur en werkgelegenheid.  
 

A.C. de Graafweg 
Bij het groot onderhoud aan de weg worden direct verbeteringsmaatregelen aan de weg uitgevoerd. Dit betreft 
bijvoorbeeld de verkeersveiligheid, de verkeersafwikkeling en de oversteekbaarheid.  
LTO Noord heeft input geleverd over het gebruik van de weg door landbouwvoertuigen. Ondertussen is duidelijk 
geworden dat het landbouwverkeer op de provinciale weg toegestaan blijft, er is niet gekozen voor de aanleg van 
een parallelweg. Gebleken is dat er een duidelijke voorkeur is voor het verbreden van de weg. De provincie heeft 
voorbereidend onderzoek naar flora en fauna, bodemonderzoek en de inventarisatie van kabels en leidingen 
gedaan. Met de werkzaamheden is gestart in 2020, verwacht wordt dat de weg in 2024 klaar is. Weggebruikers 
krijgen de komende 2 jaar te maken met grote wegafsluitingen, de bestaande weg wordt geheel vervangen door 
een nieuwe weg. 
 

Speciaal om de gevaarlijke S-bocht ter hoogte van de Tramweg in Wognum uit de weg te halen is een 
kavelruiltraject gestart. In 2019 hebben betrokken partijen een kavelruilovereenkomst ondertekend. De weg 
loopt hier in de toekomst rechtdoor. 
 

Doortrekking N240  
De huidige provinciale weg N240 loopt in Medemblik door de bebouwde kom. Deze weg is eigenlijk te smal om 
het huidige verkeersaanbod op een veilige manier af te wikkelen. Onder andere zorgt het ontbreken van een 
schakel voor het landbouwverkeer ervoor dat dit verkeer door de kern van Opperdoes en Medemblik moet 
rijden. Dit is ongewenst. De afdeling heeft informatiebijeenkomsten bezocht om mee te denken over een veilige 
oplossing voor het landbouwverkeer.  
De provincie heeft besloten de N240 anders in te richten zodat het landbouwverkeer op de N240 een 
rechtstreekse verbinding naar de Wieringermeer krijgt. Het afdelingsbestuur is verheugd over dit besluit, het is 
niet alleen van belang voor de veiligheid in de kern Opperdoes, maar ook voor een goede ontsluiting van het 
agrarisch gebied in West-Friesland. De kwekers in dit gebied voor grootschalige landbouw zullen veel gebruik 
gaan maken van deze noord-zuidroute.  
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In 2021 bleek dat het realiseren van een parallelweg is uitgesteld, het kan nog wel 4 jaar duren voordat de weg er 
ligt. LTO Noord heeft aangegeven dat doordat agrarisch West-Friesland en de Wieringermeer steeds meer met 
elkaar te maken hebben door grondruil voor hun producten (broccoli, tulpen, pootaardappelen, knoflook), de 
parallelweg als noord-zuid verbinding van groot belang is.).  
Aan Gedeputeerde Staten is in mei een brief gestuurd met het voorstel om tot een tussenoplossing te komen, 
bijvoorbeeld door het deel van de N240 zonder parallelweg toegankelijk te maken voor landbouwverkeer of de 
maximumsnelheid tijdelijk naar 60 kilometer te verlagen. Beide opties lijken voor de provincie onbespreekbaar, 
maar er moet wel iets gebeuren om ongelukken op de smalle wegen met veel fietsers in de dorpskernen te 
voorkomen. 
Om de noodzaak aan te tonen hebben Cumela en LTO Noord een inventarisatie gedaan om inzicht te krijgen 
in het aantal verkeersbewegingen van landbouwvoertuigen tussen West-Friesland en de Wieringermeer. 
Daaruit blijkt dat het minimaal 7.500 bewegingen per jaar gaat door Opperdoes en Medemblik. Daarmee is de 
noodzaak om snel tot een oplossing te komen wel aangetoond. Wordt vervolgd. 
 

Verkeersveiligheid op wegen HHNK  
LTO Noord West-Friesland heeft aandacht voor de verschillende gevaarlijke situaties op de wegen van het 
hoogheemraadschap. De knelpunten zijn voldoende bekend bij de wegbeheerder, het wachten is op het 
‘duurzaam veilig’ inrichten van kruisingen en wegen door het hoogheemraadschap. 
 
Sociale contactpersonen/vertrouwenspersoon 
LTO Noord heeft aandacht voor leden in ‘zwaar weer’.  Ondernemers hebben zeker in deze tijd te maken met 
veel onzekerheid en druk, met als gevolg dat het soms niet goed gaat in gezin en bedrijf. LTO Noord wil ook op 
dit gebied iets bieden aan de leden. Niet in de hulpverlenende zin, maar wel in het signaleren van 
probleemsituaties en het goed doorverwijzen naar bijvoorbeeld een huisarts, een accountant, een dierenarts of 
iemand anders die de boer of tuinder kan ondersteunen.  
De bestuursleden wonen verdeeld over het gebied en zijn aanspreekpunt bij sociale problemen. Zij zijn meestal 
goed bekend bij de leden en zijn eerste aanspreekpunt.  
 
Flora en fauna 
 

Wildbeheer  
Er is een nieuw ganzenbeheerplan aangenomen door de provincie voor de periode 2021-2024 opgesteld door de 
FBE (Fauna Beheer Eenheid). Het goede nieuws is dat er professionele uitvoerders in Natura 2000-gebieden 
gaan beheren. Verder wordt het bestaand beheer gecontinueerd:  
- Verjaging ganzen m.b.v. geweer (kwetsbare gewassen) vanaf 1 november tot 1 maart 
- Populatiebeheer vanaf 1 februari tot 1 oktober  
- Afschot / ruivangsten / nestbehandeling  
Nieuw beheer:  
- Verjaging ganzen m.b.v. geweer in oktober (alle landbouwpercelen)  
- Gecoördineerd beheer in Natura 2000-gebieden 
LTO Noord had graag gezien dat de winterrust zou verdwijnen, echter dat is niet gelukt. Dit plan zou normaal 
gesproken voor 6 jaar gelden, maar onder druk van LTO Noord geldt het slechts voor 3 jaar. 
 

Naast de wildschade wordt ook veel overlast ondervonden van ratten en muizen. De populatie ratten en muizen 
is behoorlijk gegroeid en de mogelijkheden voor bestrijding op het land zijn beperkt.  
 

LTO Noord herhaalt steeds het belang van schade melden. Door melding wordt inzicht verkregen in 
fauna(schade) en dit inzicht is belangrijk. De meldingen worden op uniforme wijze verzameld om een goed beeld 
van de verspreiding van dieren en schade door Nederland te krijgen. Bovendien weten we dan sneller of overlast 
toeneemt, zodat we op tijd juiste maatregelen kunnen nemen. Hier kunnen beleidsmakers dan op anticiperen. En 
het maakt LTO Noord sterker in de onderhandelingen.  
 
Afdelingswebsite en Facebook-pagina LTO Noord afdeling West-Friesland 
Op de website wordt actuele informatie geplaatst betreffende het werkgebied van de afdeling en relevante 
informatie vanuit de provincie Noord-Holland. Op de website van LTO Noord heeft de afdeling een pagina 
(www.ltonoord.nl/afdeling/west-friesland). O.a. de contactgegevens van de afdelingsbestuursleden zijn op de 
website te vinden. Op Facebook worden regionale en sectorale berichten geplaatst en gedeeld. 
 
PR en Imago 
 

VNG Jaarcongres 
Op 28 en 29 juni was West-Friesland gastheer van het VNG Jaarcongres (na 2 jaar uitstel vanwege de 
coronasituatie). Het VNG Jaarcongres is het jaarlijks congres van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten.  
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Op het congres komen tussen de 2500 en 3500 lokale bestuurders en raadsleden af. LTO Noord afdeling West-
Friesland heeft input gegeven aan de organisatie over de mogelijkheid van bezoeken aan agrarische bedrijven.  
 

Boeren en tuinders pakken uit met kerst 
Vanuit LTO Noord werd de actie ‘Boeren en tuinders pakken uit met kerst’ georganiseerd. In het weekend van 
18-20 december 2020 werden in heel Nederland allerlei activiteiten georganiseerd door onze boeren en tuinders 
voor de inwoners van hun gemeenten.  
In West-Friesland waren er 2 acties om de land- en tuinbouw onder de aandacht van de burger te brengen. Er 
werden 3 verlichte boerderijenroutes georganiseerd en mensen konden een kerstbox met streekproducten 
bestellen. 
De verlichte boerderijenroutes gingen door Drechterland, rondom Twisk, De Weere en door Koggenland.  
De week voor 17 en 18 december werden de routes waarlangs ook de kraampjes open waren, helaas door de 
burgemeester van deze gemeentes verboden. Althans, de georganiseerde route. De agrariërs langs de route 
hebben met elkaar besloten de tocht door te laten gaan. Veel mensen hebben deze route toch gereden en 
vonden het erg leuk om zo de kerstdagen te beginnen.  
 
Ook werd een ‘kerstmenubox’ aangeboden met daarin alle ingrediënten voor een 4-gangen kerstmenu.  
De producten in de box waren allemaal van West-Friese bodem. Er werden receptenkaarten meegeleverd om de 
gerechten te bereiden. Er zijn 62 boxen verkocht en dat was voor het eerste jaar een mooi resultaat. Ondanks 
wat opstartproblemen waren de kopers verrast door de prachtige producten.  
 

Actie #voorjaarinjebol 
Van 4-13 maart werd samen met de KAVB in Noord-Holland voor het tweede jaar een voorjaarsactie 
georganiseerd. Via Facebook werden mensen opgeroepen voorjaarsbloemen in huis te halen, deze op de 
vensterbank te plaatsen en een foto hiervan met #voorjaarinjebol te delen. Ook was er een actie voor kinderen 
op de scholen met een bingokaart. Er werden prijzen verloot voor deelnemers aan beide acties. 
 

Boeren en tuinders pakken uit - Zomereditie 
In vervolg op de succesvolle actie rond de kerstdagen ‘Boeren en tuinders pakken uit’ zijn ook in de zomer van 
2022 activiteiten georganiseerd. Er werden door het hele land heel veel activiteiten georganiseerd. Ook in ons 
gebied heeft een aantal bedrijven zich ingezet om zowel ons mooie West-Friesland te promoten als ook de 
agrarische sector. Er werden diverse activiteiten aangeboden zoals koe schilderen, boerderijdiploma halen, 
pompoenen uithollen, wantelroutes rondom Aartswoud, fietsen rondom Venhuizen en Twisk langs vele 
verkoopkraampjes of een dagje weg met de fiets of te voet in Lutjebroek. Een keer met de schuit de historische 
vaartocht varen met een gids of een rondleiding in het Rundveemuseum. Veel mensen hebben gebruik gemaakt 
van het aanbod en we ontvingen veel enthousiaste reacties. 
  
BHV 
Ondanks de coronasituatie mochten de lessen van BHV doorgaan. Dit was ter voorkoming van meer 
ziekenhuisopnames. Wel zijn de cursussen overdag gegeven en kreeg ieder een eigen oefenpop. 
 


